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§ 1 

Muntlig information  
Aktuell status Järlahöjden samt  
ersättningsplats för idrottshallar vid Ektorpsvägen 

Beslut 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Information 
Anna Ahlberg, projektchef från exploateringsenheten, informerade nämnden om aktuell 
status på planområdet Järlahöjden. 
 
Genomförandeplanen är anpassad efter tunnelbanans förändrade tidplan, inbromsningen 
på bostadsmarknaden, hela regionens befolkningsprognos och en konjunkturnedgång i 
Sverige som helhet. Allt som hittills är planerat ska genomföras, men tempot dras ner 
något. Nu planerar kommunen för 600 bostäder varje år på Västra Sicklaön. I övriga Nacka 
fortsätter utvecklingen som planerat. 
 
Några exempel på projekt som kommer att ta stora kliv inom de närmsta åren är Nya gatan 
och området runt Nacka stadshus, Nacka Forum, Sickla och andra lägen vid de kommande 
tunnelbanestationerna. Även utvecklingen av Kvarnholmen och Henriksdal är prioriterad.  
Mötesplats Nacka är också prioriterad. Projektet innebär en överdäckning över 
Värmdöleden och en ny bytespunkt för kollektivtrafik som är viktig för att knyta ihop 
kommunen och minska buller från trafiken. 
 
Utvecklingen på Järlahöjden skjuts fram några år. Det innebär att idrottsanläggningarna 
kommer att kunna vara kvar längre och det finns tid att hitta bra lösningar tillsammans med 
föreningarna. Kommunstyrelsen ska fatta beslut om genomförandeplanen, troligen i mars. 
 
Christina Gerremo, Bitr. enhetschef på exploateringsenheten, informerade nämnden om 
ersättningsplats för idrottshallar vid Ektorpsvägen. 
Utreder möjligheten att få till två ishallar och två tennishallar, 3 paddelbanor. Föreningarna 
har tagit upp är att det är för få parkeringsplatser för besökare och spelare. Även allmänna 
kommunikationsmedel i området är något som föreningarna tagit upp. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 
- - - - - - 
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§ 2   

Muntlig information - Boovallen 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Information 
Daniel Falk, kommunjurist från juridik- och kanslienheten, informerade nämnden om vad 
som har hänt sen september när kommunen skickade in ansökan om prövningstillstånd. 
Kommunen fick ett föreläggande från domstolen – är vi rätt part, varför fritidsnämnden 
för kommunens talan? Svaret blev att fritidsnämnden rätt part utifrån kommunens 
reglementen. I november fick fritidsnämnden besked om beviljat prövningstillstånd.  
 
Fritidsnämnden yttrade sig då över vad övriga klagande har sagt liksom andra har bemött 
vad fritidsnämnden sagt. Domstolen har sedan via en remissrunda bett Naturvårdsverket, 
Boverket och Folkhälsomyndigheten att besvara frågor i ärendet. Två svar har inkommit, 
från Naturvårdsverket och Boverket. Folkhälsomyndigheten har begärt och blivit beviljade 
anstånd till den 27 mars. Detta på grund av deras just nu höga arbetsbelastning på grund av 
Coronaviruset. De två inkomna remissvaren anser liksom kommunen att riktlinjer från 
industribuller inte bör användas för att mäta buller från barn på idrottsplats. Svaren 
ifrågasätter också nyttan av bullervall/skärm, kostnad i jämförelse med effekt. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten (S) lät anteckna följande till protokollet. 
” Rättsprocessen kring Boovallen har fått två av tre remissyttranden. Även om de två som 
inkommit varit positiva så bör kommunen ta höjd för att de tredje kanske inte är det samt 
att förbereda sig för att det ändå blir en tung process. 
  
 Socialdemokraterna hade om vi haft majoritet övervägt att ta in extern hjälp av yttre part 
för att förbereda ombuden för processen som väntar samt väga olika alternativ om en väg 
framåt.  
  
Domen kommer inte bara vara avgörande för Nacka utanför många andra kommuner samt 
blir avgörande i stadsbyggnationen framöver i Nacka och därmed läge att ta det på högsta 
allvar. ” 
- - - - - - 
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§ 3 FRN 2018/39 

Muntlig information - Återkallelse av uppsägning för 
omförhandling av ridanläggning Erstavik 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Information 
Ulrika Westin och Helena Eriksson informerade om hyresavtalet. 
Inledande möten med hyresvärden innan uppsägningen genomfördes där förslag om 
antingen sänkt hyra eller förändrat underhållsansvar framfördes. Uppsägning med förslag 
på sänkt hyra skickades i mars 2019 till hyrestidens utgång den 31 december 2019. Förslag 
inkom från fastighetsägaren i september 2019. Förslaget förhandlades, ingen 
överenskommelse träffades. FRN protokollsutdrag 20 februari 2019 §11  
 
Parterna inbjöds till sammanträde i hyresnämnden för medling i november 2019 och 
jämförelser med två anläggningar i Värmdö kommun och utredning från Stockholms stad 
presenterades. Förhandlingar fortsatte efter sammanträdet men utan att överenskommelse 
kunde träffas.  
 
Ärendet har återkallats före hyrestidens utgång. Hyresavtalet är därmed förlängt i tre år på 
oförändrade villkor.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - - - 
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§ 4 FRN 2020/22 

Information om underhållsarbete Nacka simhall 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Damernas omklädningsrum i Nacka simhall är fuktskadat och ett renoveringsarbete 
kommer att starta upp inom de närmaste veckorna. Under renoveringstiden kommer bland 
annat två temporära omklädningsrum under simhallen att öppnas upp samt en 
tillgänglighetsanpassad bod med möjlighet till omklädning och dusch placeras på simhallens 
altan. 

Ekonomiska konsekvenser 
Fritidsnämnden kommer inte att belastas för renoveringsarbetet 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2020-02-10 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - - 
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§ 5 FRN 2020/16 

Investeringsuppföljning februari 2020 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden noterar information gällande status på fritidsnämndens pågående 
anläggningsprojekt. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2020-01-29 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - - - 
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§ 6 FRN 2020/16  
    FRN 2018/105 

Årsbokslut fritidsnämnden 2019 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer årsbokslutet för 2019. 

Sammanfattning av ärendet 
Under året har flera fotbollsföreningar engagerat sig för att öka tillgången till fotbollsplaner. 
Konstgräset på Nacka IP 2 och Boovallen 1 har lagts om och två lekbollplaner har också 
fått konstgräs. Fritidsnämnden har även beviljats prövning i Mark- och miljööverdomstolen 
av tidigare dombeslut gällande begränsning av nyttjandet av Boovallen för 
fotbollsaktiviteter på grund av buller. 
 
I maj firades orienteringens 100-årsjubileum i samband med finalhelgen i Swedish League. 
Tillsammans med kulturnämnden anordnades under sommarlovet flera avgiftsfria kultur- 
och fritidsaktiviteter med stöd av statsbidrag på drygt 1 miljon kronor. Upphandlingen av 
ett nytt boknings- och bidragssystem i samverkan med Sveriges Kommuner och Regioner 
genomfördes och arbetet med ett lokalt avrop från ramavtalet är i sitt slutskede. 
Aktualiseringen av 2016 års kapacitetsutredning genomfördes och i rapporten är beslutade, 
planerade och möjliga anläggningar identifierade. Utgångspunkten i rapporten är aktuell 
befolkningsprognos för åldersgruppen 7 - 20 år. 
 
Fritidsnämndens resultat för 2019 är ett överskott på 8,7 miljoner kronor. Överskottet 
beror i huvudsak på medel över inom budgeten för hyres- och driftskostnader för 
kommunens idrottsanläggningar. Budgeten för myndighet- och huvudmannakostnader, 
som i huvudsak består av personalkostnader, har också ett överskott.  

Ekonomiska konsekvenser 
Ärendet medför inga ekonomiska konsekvenser utan redovisar enbart 2019 års överskott 
på 8,7 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2020-01-27 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med tjänsteskrivelsens förslag till beslut. 

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten (S) lät anteckna följande till protokollet. 
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” Generellt vittnar årsbokslutet om en verklighetsbeskrivning av kapaciteten av idrotten i 
Nacka om en bild Socialdemokraterna inte håller med om. Enheten tar på Majoritetens 
uppdrag numera inte hänsyn till vad som räknas till en kapacitetshöjning samt 
närhetsprincipen i sin utvärdering.  
Effekterna blir exempelvis att i frågan om investeringar i gräsbeläggning ökar den generella 
kapaciteten. Till viss del stämmer det att gräsplan används mer än en grusplan, men kan det 
verkligen tillräknas som ökad kapacitet?  
I mätningarna från Kolada visar även att Nacka satsar minst på idrott per person samt är 
har tappat och ökat i antalet missnöjda användare. Det är talande för att Majoritetens 
idrottspolitik varit otillräckligt och satsningarna inte är tillräckliga för invånarnas behov.  
I stort har 2019 års indikatorer på verksamheten inte mätts och kommer följas upp 2020 
med helt andra indikatorer. Det finns ingen tydlighet i hos majoriteten om vilka indikatorer 
man kommer ersätta de nuvarande med men inte heller vad som var problemet med 
indikatorer som ”andel besökare som anser att anläggningen är trygg”.  
Överlag att sakna indikator hur trygg besökarna är på anläggningen är en viktig indikator på 
att se till att målet för trygghet möts.  
Andra indikatorer som inte mätts är ”Föreningslivets nöjdhet med föreningsbidraget”, 
Socialdemokraterna har tidigare lyft att det varit svårt att följa upp och ta kontinuerligt 
konsekventa beslut angående föreningsbidragen. 
Majoriteten har därmed ingen insyn i hur bidragen generellt uppfattas och om hur de 
bidrag som finns fördela effektivt.  
Dialogen med föreningslivet har blivit kritiserat och många föreningar uppfattar sig inte 
delaktiga, det finns inget fortsatt arbete planerat från majoriteten kring hur detta ska 
förbättras. Bland annat har dialogen med fotbollstältet av många föreningar uppfattats som 
orelevanta samt riktade.  
Närhetsprincipen som verktyg finns inte och den största sviten av kapacitetsutredningens 
avsaknad av närhetsprincip som utgångspunkt märks i årsbokslutet. Det kommer att 
drabba hela samhället i Nacka att förtroendevalda från majoriteten väljer bort underlag som 
kan hjälpa till att illustrera var vi bäst planerar idrottsytor i kommunen. ” 
 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
” Intressant att notera att Nacka har låg nettokostnad för fritidsverksamhet per invånare 
jämfört med de omhuldade jämförelsekommunerna och kommunerna i länet där 
kommunen är näst lägst. Dessutom har Nacka sjunkit i Nöjd Medborgar-index- idrott- och 
motionsanläggningar. Det finns således en hel del att jobba med. ” 
 
 
- - - - - - 
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§ 7 FRN 2020/17 

Övertryckstält Nacka IP 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att fotbollstältet placerat på Nacka IP 1 ska stå uppställt tills ny 
permanent plats är beslutad. Ambitionen ska vara att en ny permanent plats ska vara 
beslutad senast 1 april 2021. 

Sammanfattning av ärendet 
2016 beviljade kommunfullmäktige fritidsnämnden pengar för att uppföra ett tält över 
någon av kommunens fotbollsplaner. Hösten 2017 uppfördes ett fotbollstält över Nacka IP 
1. Avsikten var att tältet skulle vara uppställt under vinterhalvåret och tas ned på våren. I 
samband med att frågan om att ta ned tältet framkom att tiden för upp- och nedmontering 
beräknas till två-tre veckor på våren och två-tre veckor på hösten. Det innebär att 
fotbollsplanen inte kan användas av skolor och föreningsliv medan uppsättning och 
nedtagning pågår. Mot bakgrund härav fick tältet stå kvar året runt. Detta har sedan dess 
diskuterats i omgångar med föreningslivet. En klar majoritet av kommunens aktiva 
föreningar har velat att tältet ska stå kvar året runt. Fritidsnämnden föreslås nu besluta att 
låta tältet stå kvar på Nacka IP året runt till dess att en ny permanent placering finns. 

Ekonomiska konsekvenser 
Kostnader och alternativkostnader beräknas enligt följande. KFKS 2018/393 
 

 Alternativ Ta ner 
och magasinera 

Alternativ Stå kvar Alternativ Ta upp & ner 

Upp & Nertagning 1 200 000 0 2 400 000 
Förvaring tält  100 000 0 100 000 
Fjärrvärme och el  1 400 000 1 000 000 
Driftspersonal  330 000 140 000 
Beredskap/bevakning  280 000 140 000 
Larm & Kamera  50 000 50 000 
Summa: 1 300 000 2 060 000 3 830 000 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2020-01-24 

Yrkanden 
Oliver Rykatkin (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Ylva 
Hedman (C) samt Gustav Magnusson (KD) att fritidsnämnden beslutar följande. 
Fritidsnämnden beslutar att fotbollstältet placerat på Nacka IP 1 ska stå uppställt tills ny 
permanent plats är beslutad. Ambitionen ska vara att en ny permanent plats ska vara 
beslutad senast 1 april 2021." 
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Ella Tegsten (S) yrkade att fritidsnämnden beslutar att ta ner det nuvarande tältet för att 
utreda att upphandla ett nytt tält som är mer flexibelt och sälja det gamla samt att utreda en 
fotbollshall. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade avslag på Ella Tegstens yrkande. 

Beslutsgång 
Ordförande ställde Tegstens yrkande mot sitt eget avslagsyrkande och fann att nämnden 
hade beslutat i enlighet med sitt egna avlagsyrkande. 
 
Därefter beslutade fritidsnämnden i enlighet med Rykatkins ändringsyrkande.  

Protokollsanteckningar 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
” Värt att notera att man erkänner att upphandlingen av tältet inte var den bästa 
upphandlingen kommunen gjort. Funktionen att kunna ta ner tältet för sommarsäsongen 
och sätta upp tältet för vintersäsongen har inte fungerat, vilket ju var den viktigaste 
förutsättningen. Nu återstår att rätta till missarna och sälja tältet och inköpa ett mer 
flexibelt tält och utreda frågan om en fotbollshall med ventilation. ” 
 
Bo Nilsson (MP) lät anteckna följande till protokollet. 
” Protokollsanteckning, MP tycker det är viktigt att utreda frågan om tältets framtida 
placering eller försäljning samt byggandet av en fotbollshall och dess placering och att detta 
sker i samverkan med föreningslivet.  ” 
 
Alena Jukic (V) lät anteckna följande till protokollet. 
” Vänsterpartiets bedömer att det är svårt att ta ställning kring tältet då fler alternativ inte 
ha beaktats och borde utredas. Med den information som i dagsläget presenteras bör tältet 
stå kvar då det saknas en permanent lösning och då flertalet föreningar vill ha kvar tältet i 
väntan på en permanent utredning.  
Vänsterpartiet ställer sig bakom yrkandet som Socialdemokraterna lägger fram om att 
utreda möjligheten till en permanent fotbollshall på samma plats samt att se över 
möjligheten att sälja nuvarande tält för ett mer flexibelt tält.  
Vänsterpartiet håller med om att en deadline ska sättas till april 2021 och att kommunen 
ska ha fram till dess att hittat en permanent lösning. ” 
 
Ella Tegsten (S) lät anteckna följande till protokollet. 
” Socialdemoraketerna föreslog att det nuvarande tältet ska tas ner för att upphandla ett 
nytt tält som är mer flexibelt och se över möjligheterna att bygga en permanent fotbollshall. 
Det nuvarande tältet klarar inte att tillhandahålla ventilation och passar illa för att användas 
under sommaren. 
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När tältet först upphandlades 2014 reserverade sig Socialdemokraterna mot beslutet 
eftersom behovet av en permanent hall ansågs vara större. Ett alternativ är att ha ett tält 
som enkelt och kostnadseffektivt kan sättas upp och tas ner. 
Idag räknas tältet i Nacka som en intäkt under vintern med diverse elitlag. Tyvärr vittnar 
alltför många av Nackas föreningar att det är dyrt att hyra tältet.  
Att hyra tältet i Nacka är dyrare än motsvarande plan i kommunens jämförelsekommuner 
bland annat Sollentuna. Att hyra hall i Sollentuna kostar 350 kr/timme för föreningslivet, 
medan tältet i Nacka minst 900 kr/timme för föreningslivet. 
Allianspartiernas beteende väcker frågor. I frågan om tältet är vi djupt oense. Istället för att 
respektera detta verkar majoritetens partier vara beredda att ta till allehanda metoder för att 
framställa verkligheten tvärtom.  Att som förtroendevald använda en selektiv 
verklighetsbeskrivning av mötet och beslutsprocessen för att till synes förvirra medborgare 
skapar bara ännu större misstro till nämndens handlingskraft.  
Frågan kring tältet mellan partierna är delad och vårt förslag om att sälja tältet och ersätta 
med en annan lösning står i tvärtemot att låta detta tält stå kvar permanent. Vi kommer att 
fortsätta kämpa för att skapa bättre förutsättningar för idrotten i Nacka. ” 
 
 
- - - - - -   
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§ 8 FRN 2019/117 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
drift av simhallar i Nacka 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att inleda upphandling av driften av kommunens simhallar enligt 
kultur- och fritidsenhetens och inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 10 januari 
2020.  

Sammanfattning av ärendet 
Nuvarande avtal för driften av kommunens simhallar löper ut i sommar och därför 
behöver en ny upphandling genomföras av en ny leverantör som ska ansvara för driften av 
kommunens simhallar. Leverantören ska ha ska ha tidigare erfarenhet av att driva simhall 
och erforderlig kompetens för uppdraget. Utvärderingen av anbud utgår från både pris och 
ett antal kvalitativa utvärderingsfrågor.  
 
Upphandlingen genomförs som en tjänstekoncession då en tredje part, allmänheten, betalar 
en del av leverantörens ekonomiska ersättning för uppdraget. Det betyder att leverantörens 
ersättning för uppdraget består dels av fritidsnämndens ersättning, dels besökarnas 
badavgifter. Fritidsnämnden beslutar om badavgifter. 

Ekonomiska konsekvenser 
Uppskattat sammanlagt värde för avtalet under hela avtalsperioden på 4 år inklusive 
förlängning 2 plus 2 år för dessa avtal beräknas till cirka 35 000 000 kronor, exkluderat 
indexering. Denna summa är baserad på historiska kostnader samt en bedömning för de 
kommande åren och är ingen garanti utan det faktiska utfallet kommer baseras på vinnande 
anbudsgivares anbudssumma.  
 
Fritidsnämndens kostnad för drift av kommunens simhallar beräknas för 2021 till 
4 370 000 kronor.  
 
Kommunen föreslås ersätta leverantören med en fastställd ersättning per år, 
anbudssumman, för samtliga de funktioner, volymer och tjänster som ingår i kommunens 
krav och som kommer att definieras i ett upphandlingsdokument, som leverantören åtar sig 
att utföra.  
 
Ersättningsbeloppet (angivet anbud) kommer att räknas upp årligen utifrån ett index. Index 
baseras på   

- till 40 % med utgångspunkt från förändring i det av statistiska centralbyrån 
fastställda Arbetskostnadsindex för anställd i privat sektor (AKI) kolumn R (kultur, 
nöje, fritid)  
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- till 60 % med utgångspunkt från konsumentprisindex (KPI)  
 
Basmånad är augusti det året då avtal ingås. Beslut om uppräkning sker årligen i november 
med giltighet från 1 januari året därpå. Första indexering sker i december 2021 inför 
ersättning av verksamheten under 2022.  
 
Utöver ersättningen ersätts leverantören särskilt för utförd simskola på fritiden. 
 
Kommunen fastställer samtliga avgifter som gäller för allmänhetens besök i anläggningarna. 
Samtliga intäkter från allmänheten tillfaller leverantören. Kommunen garanterar inga nivåer 
på antal besökstillfällen. 
 
Kommunen fastställer samtliga avgifter och taxor för föreningars verksamhet och skolors 
undervisningstid i anläggningarna. Samtliga intäkter från föreningar och skolor tillfaller 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2020-01-10 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med tjänsteskrivelsens förslag till beslut. 
 
- - - - - - 
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§ 9 FRN 2016/19 

Reviderad inriktning Multianläggning Fisksätra 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar om revidering av tidigare beslutad inriktning 1 december 
2016, §66, gällande multianläggning i Fisksätra till ny inriktning enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad 2020-01-27. 
2. Fritidsnämnden noterar att Fisksätra IP är en lämplig placering för den nya 
multihallen.  

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden beslutade om en revidering av inriktningen i Fisksätra multihall i december 
2016. Sedan dess har förutsättningarna för multihallens placering, omfattande 
utvecklingsplaner av Fisksätra samt behov hos boende och verksamma föreningar i 
Fisksätra förändrats. Givet dessa nya förutsättningar beslutar fritidsnämnden att revidera 
inriktningen gällande multihallen i Fisksätra. Inriktningsbeslutet avser funktioner i den 
kommande multianläggningen. Vad gäller placeringen av multihallen bedöms det föreligga 
svårigheter att placera anläggningen vid Hamnvägen i Fisksätra. Däremot skulle en 
placering vid Fisksätra IP möjliggöra att olika verksamhetstyper skulle kunna samlas i 
samma anläggning, vilket skapar synergieffekter. Mot denna bakgrund bedöms Fisksätra IP 
vara lämplig placering varför det föreslås att fritidsnämnden noterar detta. 

Ekonomiska konsekvenser 
Kostnadsuppskattningen av den anläggningstyp som föreslås är beroende bland annat av 
placering. Då placeringen inte är färdigutredd har inte heller kostnaderna kunnat bedömas 
fullt ut. Fritidsnämnden kommer när anläggningen står färdig att få tillkommande 
kostnader för hyra och drift. Under förutsättning att kommunstyrelsen beslutar att bygga 
anläggningen enligt fritidsnämndens förslag till beslut kommer nämnden begära medel för 
ökade hyreskostnader och driftskostnader. I kommunens ekonomiska långtidsprognos 
finns en estimerad hyreskostnadsökning för en multiarena i Fisksätra.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2020-01-27 

Yrkanden 
Ella Tegsten (S) yrkade följande ändring i beslutspunkt 2. 
Fritidsnämnden noterar att en lämplig placering för multihallen är invid befintlig sporthall 
på Fisksätra IP. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till tjänsteskrivelsens beslutspunkt 2 
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Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med tjänsteskrivelsens beslutspunkt 1. 
 
Ordförande ställde Tegstens ändringsyrkande av beslutspunkt 2 mot sitt eget bifallsyrkande 
till tjänsteskrivelsens punkt 2. 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Grudevall - Steens bifallsyrkande.  

Protokollsanteckningar 
Oliver Rykatkin (M) lät anteckna följande till protokollet. 
"Alliansen tog initiativ till multihallen från början och har för avsikt att genomföra den. Vi 
vill öka idrottsytorna i Fisksätra och skapa bättre möjligheter för friidrotten. Under 
utredningens gång har många förslag till innehåll presenterats, det ena dyrare och 
vidlyftigare än det andra. Socialdemokraternas förslag om cykelvelodrom slog nog rekord 
på över en halv miljard kronor. Nu är det dags för sans och balans och ekonomisk realism. 
Då är det rimligt att titta på olika exakta lokaliseringar så att vi får mesta möjliga värde för 
skattepengarna. Oppositionen – främst Nackalistan – har ropat ”skandal” och ”övertramp” 
när tjänstemännen studerar alternativa lösningar. Vi delar inte den uppfattningen, tvärtom 
gör de bara sitt jobb när de vänder och vrider på alla alternativ för att vi ska få maximalt 
värde för pengarna." 
 
Ella Tegsten (S) lät anteckna följande till protokollet. 
” Ett yrkande av Socialdemokraterna gjordes för att förtydliga att vi inte avser att vi vill riva 
den befintliga hallen utan komplettera och utveckla det i närområdet. Hallen som står där 
idag är i brukligt skick och behöver endast estetiska uppdateringar.” 
 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
” Det är glädjande att Alliansen tagit sitt förnuft till fånga och inte vill riva befintlig hall för 
att åstadkomma en multianläggning. Därmed kan kapaciteten öka för bollsporter som 
basket, handboll och innebandy samt friidrott. Motstånd lönade sig. ” 
 
Bo Nilsson (MP) lät anteckna följande till protokollet. 
” MP tycker att det är viktigt att säkerställa att multihallen placeras invid befintlig sporthall 
och att denna inte rivs. ” 
 
Alena Jukic (V) lät anteckna följande till protokollet. 
” Vänsterpartiet är positiva till att multihallen ska byggas i Fisksätra och att beslutet 
kvarstår att det blir en multihall i området. Dock tycker Vänsterpartiet att kommunen hade 
kunnat utreda möjligheten att multihallen fortfarande byggs på Hamnvägen och att 
kommunen själva bekostar bygget. I dagsläget revideras beslutet då 
produktionskostnaderna anses för höga och då inga externa intressenter är villiga att bygga.  
Vänsterpartiet bedömer att det avgörande är att bygget av multihallen blir av och att detta 
beslut kvarstår trots att den exakta placeringen revideras.  
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I samband med att kommunens tjänstemän tar fram ett konkret beslutsunderlag vill 
Vänsterpartiet uppmana till att involvera de boende i området mer aktivt i utformandet av 
underlaget. Den översyn som ska göras med syfte att samla ihop befintliga fritidsaktiviteter 
i området bör i ett tidigt skede involvera berörda aktörer och boende i området.  
Vänsterpartiet vill även trycka på vikten av att multihallen är en utökning av nuvarande 
kapacitet och att den nuvarande sporthallen behålls i sin nuvarande form. Även om beslut 
om den reviderade inriktningen framhåller att multihallen är ett tillkommande i området vill 
vi som opposition påpeka vikten av att behålla just nuvarande sporthall. ” 
 
 
 
- - - - - - 
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§ 10 FRN 2020/21 

Kartbidrag Järla Orientering och OK Ravinen 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att ge orienteringsklubbarna Järla orientering och OK Ravinen 

ett verksamhetsstöd i form av ett särskilt föreningsbidrag med 76 500 kronor för 
utveckling av kartor till distriktsmästerskapen i stafettorientering i Orminge. 

2. Fritidsnämnden beslutar att orienteringsklubbarna Järla orientering och OK Ravinen 
senast den 1 januari år 2021 ska lämna in en skriftlig redovisning över genomförandet 
till Nacka kommun. 

Sammanfattning av ärendet 
Orienteringsklubbarna Järla orientering och OK Ravinen ansöker om bidrag på 76 500 
kronor för att under 2020 ta fram orienteringskartor till distriktsmästerskapen i 
stafettorientering i Orminge i september 2020. Klubbarna har sedan år 2003 årligen 
beviljats bidrag för att ta fram och revidera orienteringskartor. Skogen är orienterarnas 
anläggning och kartan utgör en nödvändig del av förutsättningarna för att kunna bedriva 
verksamhet. Nacka har två orienteringsklubbar som tillsammans producerar kartor över alla 
områden i vår kommun. Orienteringskartorna är även tillgängliga för allmänhetens 
orientering och övrigt friluftsliv. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2020-01-29 

Yrkanden 
Bo Nilsson (MP) yrkade, med instämmande av Bosse Ståldal (NL), Ella Tegsten (S) samt 
Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till tjänsteskrivelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med tjänsteskrivelsens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - - 
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§ 11 FRN 2019/106 

Politikerinitiativ – Informationsfolders 
Inkom 11 september 2019 av Gunilla Grudevall-Steen (L) 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar att det pågår ett arbete med kommunikationsinsatser för att bättre 
nå ut med fritidsutbudet och en översyn av befintlig information om bokningsbara 
idrottsplatser och spontanidrottsytor. Föreslagna åtgärder tas med i detta arbete för att 
genomföras på lämpligt vis. Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
I politikerinitiativet framförs en önskan om att ta fram folders med information om 
fritidsutbudet i Nacka. Med detta initiativ önskar Liberalerna öka nyttjandegraden av 
spontanidrottsytor samt ge Nackas medborgare större kännedom om vilka föreningar och 
aktiviteter som finns i kommunen. Ambitionen är att detta ska gynna fler föreningar än de 
som av hävd är stora och därigenom ytterligare stärka det lokala föreningslivet samtidigt 
som medborgarnas fysiska hälsa förbättras. Det pågår ett arbete med kommunikations-
insatser för att bättre nå ut med fritidsutbudet och en översyn av befintlig information om 
bokningsbara idrottsplatser och spontanidrottsytor. Föreslagna åtgärder kommer tas med i 
detta arbete för att genomföras på lämpligt vis. Vilka olika kommunikationskanaler som 
kommer att användas för att bäst nå ut med informationen kommer att utvärderas i det 
fortsatta arbetet. Mot bakgrund av det arbete som pågår kring ovannämnda frågor kan 
politikerinitiativet anses färdigbehandlat. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2020-01-17 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med tjänsteskrivelsens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - - 
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§ 12 FRN 2020/29 

Avgifter i simhallar 

Beslut 
1. Fritidsnämnden fastställer avgifter för besök i simhallar från och med  

2020-08-01 enligt följande  
 
  

  

ENGÅNG ENTRÈ 
Från 1/8 
2020 

Från 1/8 
2022 

Från 1/8 
2024 

Vuxen 80 85 90 
Pensionär/student/arbetslös 45 50 55 
Barn och ungdom 7 - 19 år  30 35 35 
Barn och ungdom 7 - 19 år vid skollov 10 10 15 
Minigrupp 1 vuxen 2 barn 105 110 120 
Minigrupp 2 vuxna 2 barn 185 195 210 
Minigrupp tillkommande barn 25 30 30 

      
10 gånger förköp      
Vuxen 640 680 720 
Pensionär/student/arbetslös 370 390 415 
Barn och ungdom7 - 19 år  250 260 280 

       
12 månader        
Vuxen 2200 2300 2500 
Pensionär/student/arbetslös 1200 1270 1350 
Barn och ungdom7 - 19 år  800 850 950 

       
Simskola 8 ggr  900 950 1000 
Simskola, vuxna 1100  1150 1200 

 

Sammanfattning av ärendet 
Inför en kommande upphandling av drift av kommunens simhallar fastställer 
fritidsnämnden avgifter för allmänhetens besök i kommunens simhallar.  
Intäkter från allmänhetens besök kommer att tillfalla den leverantör som kommer att 
upphandlas. Leverantörens kostnader kommer därmed att finansieras av både allmänhetens 
avgifter och en ersättning från fritidsnämnden som utgår från det pris som l leverantör 
lämnar i anbud. De intressenter som avser att lämna anbud kommer att utgå från såväl 
besöksstatistik som de avgifter fritidsnämnden fastställt när de beräknar det pris de 
kommer lämna i sitt anbud till kommunen.  
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De nya avgifterna kommer att gälla under kontraktstiden. Avgifterna utgår från en 
jämförelse med fyra kommuner med likvärdiga traditionella simhallar. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2020-02-10 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med tjänsteskrivelsens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - - 
 
  



 24 (28) 
 19 februari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 13 

Övriga frågor 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Bosse Ståldal (NL) ställde följande frågor 
1) Hur går det med planerna för 11-spelarplan på Orminge bollplan? 
Orminge bollplan – Utbyggnad är tänkt att göras på parkmark.  Det behöver först göras 
utredning av NTN för att flytta gångbanor mm. Detta finns inte med i NTNs budget för 
2020/2021. Ingen händer under 2020. 
 
2) Hur går det med utredningen om fotbollsplaner på Carl Petersens ägor?  
NTN har 2,5 miljoner avsatt för ombyggnation av grusplaner till konstgräs. Frågan utreds 
av tjänstepersoner på olika enheter. För Hästhagen, som ligger nära ett naturreservat och 
nära vatten behövs troligen en högre budget för att tillfredsställa olika krav på byggnation 
mm. 
 
3) Hur går det med planerna för idrott vid Sickla skola (Sicklavallen)? 
Arbetet med stadsutvecklingsprojektet vilande. Således pågår inga utredningar på 
nybyggnation av ytterligare en 7-spelarplan eller om det går att anlägga en 11-spelarplan i 
området. Befintlig 7-spelarplaner bibehålls till vidare. Utredningar behövs av Sickla skola 
behov av ombyggnad/ nybyggnad som påverkar planering av sporthallar. 
 

Alena Jukic (V) undrade vad som händer i ärendet att upphandla 
fritidsgårdar 
Upphandling Fritidsgård hur ser processen ut 
Ärendet kommer upp i mars för att beslut om vad som ska ingå i upphandlingen 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 
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§ 14 Dnr FRN 2020/19 

Redovisning av delegationsbeslut 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
 

2019-12-13  FRN 2019/103  Överenskommelse angående ersättningsanspråk från 
Medley for stängning av Nacka simhall 

2019-12-17  FRN 2019/137 Tilläggsbeställning ungdomsarrangemang 20 december 
2019 

2020-01-15  FRN 2020/4 Utnämning av dataskyddsombud för fritidsnämnden 
2020-01-27   FRN 2020/18 Vidaredelegering av beslutsattest år 2020 för 

Fritidsnämnden 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2020-02-08 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - - - 
  



 26 (28) 
 19 februari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 15 FRN 2020/20 

Redovisning anmälningar 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
20191125  Tjej Companiet – Föreningsbidrag för öppen fritidsverksamhet för flickor 

13-18 år. 
20191204 Rapport 2019, Stiftelsen Skota hem 
20191209  Brev HBTQIA på Folkans fritidsgård läggs ned 
20190912  Slutrapport- Regional tillgång till idrottsanläggningar och kulturskola 
20200130 Naturvårdsverkets Remissyttrande i mål M 7353-19, angående föreläggande 

om försiktighetsmått för att minska bullerstörningar från fastigheten Bo 
1:608 i Nacka kommun 

20200120 Revisionsskrivelse – Handläggning av kommunfullmäktiges uppdrag till 
fritidsnämnden om att aktualisera kapacitetsutredningen. 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2020-02-08 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - - - 
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§ 16 FRN 2019/ 

Revisionsskrivelse - Handläggningen av 
kommunfullmäktiges uppdrag till fritidsnämnden att 
aktualisera kapacitetsutredningen 

Beslut 
Fritidsnämnden antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsskrivelse 

Sammanfattning av ärendet 
Till Nacka kommuns revisorer har det inkommit en skrivelse från Khashayar Farmanbar 
och Ella Tegsten med ifrågasättande av hanteringen av ett uppdrag som 
kommunfullmäktige gett till fritidsnämnden. Kommunfullmäktiges revisorer önskar 
förtydligande på tre frågor med hänvisning till uppdraget från kommunfullmäktige.  
 
I fritidsnämnändens yttrande framgår bland annat att uppdraget har handlagts på samma 
sätt som andra särskilda uppdrag från kommunfullmäktige brukar hanteras. 
Tjänsteorganisationen har under arbetet, i enighet med sitt uppdrag, tagit fram ett förslag 
som sedan i vederbörlig ordning har beslutats i Fritidsnämnden. 
 
Arbetet med att revidera kapacitetsutredningen har genomförts i samspel mellan ett flertal 
enheter och processer i kommunen. Utgångspunkter för arbetet har bl.a. utgått från 
kommunens ekonomiska och territoriella förutsättningar. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2020-02-17 
Förslag till yttrande 
Protokollsutdrag §58 FRN 20160929 
Protokollsutdrag §39 FRN 20190515 
Protokollsutdrag §53 FRN 20190612 
Revisionsskrivelse 2020-01-22 fritidsnämnden kapacitetsutredningen 
Bilaga till revisorernas skrivelse ang. kapacitetsutredning 2019-12-18 

Yrkanden 
Ella Tegsten (S) yrkade återremiss för att förtydliga svaret på följande frågor. 
Vilka specifika rutiner menarstadsledningskontoret ger tjänstemännen ansvaret över 
nämnden att ändra och lägga till principer för en utredning likt kapacitetsutredningen, vilka 
andra utredningar har följt samma rutiner. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Vilken beslutsgång utgjorde att man gavs befogenhet att ändra Kommunfullmäktiges beslut 
att uppdatera kapacitetsutredningen och istället ändra utredningens uppdatering till att 
utreda andra förutsättningar? 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till tjänsteskrivelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande ställde Tegstens återremiss yrkande mot sitt egna avslagsyrkande och fann att 
nämnden avslog förslaget om återremiss. 
 
Därefter beslutade fritidsnämnden i enlighet med Grudevall-Steens bifallsyrkande. 
 

Reservationer 
Ella Tegsten (S) reserverade sig mot beslutet 
” Socialdemokraterna yrkade på kompletteringar till information som saknades i enhetens 
svar. Enhetens svar redogör endast vad som har skett, inte vad som är enheternas 
respektive rutiner eller exempel på liknande ärenden som hanterats på samma sätt.  
Enheten behöver förtydliga hur det är enhetens rutiner att få lägga till principer och 
utredningsfrågor utan att passera nämnden. I så fall till vilken grad och i vilka ärenden har 
detta skett tidigare.  
Enheten behöver förtydliga varför en uppdatering av den förgående utredningen som var 
fullmäktiges beslut inte gjordes och varför man valde att byta ut principer och 
frågeställningar utan att meddela nämnden?  
Nämnden tog först ställning till utredningen där den kvar klar och då saknades avgörande 
principer som närhetsprincipen samt avgörande nyckeltal. En återremiss gjordes men 
kunde ändå inte tillgodose de saknaden principerna. ” 
 

Protokollsanteckning 
Bo Nilsson (MP) lät anteckna följande till protokollet. 
” MP tycker att det är viktigt att enheten noga tar hänsyn till de framtida behov som 
föreningslivet/allmänheten har beträffande idrottshallar, lekytor, spontanidrott, 
rekreationsområden och att dessa behov kontinuerligt kommuniceras med allmänheten. ” 
 
- - - - - 
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